

Utility relocation at Yonge St & Grandview Ave. - Phase 4

Schedule: March 28 – May 31, 2024

Timing: 7:00AM to 5:00PM

What is happening?

To support the Yonge North Subway Extension Project, Rogers and Alectra will be conducting utility work on Grandview Ave. and Yonge St. from Woodward Ave. to north of Meadowview Ave. This work will support construction of the future Clark Station and will be conducted by Black and MacDonald on behalf of Rogers and Alectra.

About the Yonge North Subway Extension

The Yonge North Subway Extension will transform the commute in York Region, Toronto and beyond by extending the TTC's Line 1 subway service north from Finch Station to Vaughan, Markham and Richmond Hill. This extension includes five confirmed subway stations along an extension of roughly eight kilometres.

METHODOLOGY

Alectra will dig an open trench and install a new underground electrical concrete-encased duct bank, within the road's municipal right of way. The excavated area will be restored upon the completion of the work.

Rogers will be drilling within the road's municipal right of way. Thereafter, crews will excavate an open-cut trench to support utility works.

WHAT TO EXPECT- March 28 - May 31, 2024

General

- There will be no disruption to your Alectra or Rogers Services.
- Residents near the work sites can expect noise and vibrations associated with general construction activities.
- Use of a hydro-vac truck will be required at times, and nearby residents can expect higher noise levels during use.



Still have questions? Ask us!

✉ Write to us at: YongeSubwayExt@metrolinx.com

☎ Call us at: 416-202-7000

📱 Find us on social media @YongeSubwayExt

🌐 Visit the website: www.metrolinx.com/YongeSubwayExt

Traffic Impacts

- There will be rotating lane closures on Grandview Ave. with traffic reduced to one-way for periods of time.
- There will be a series of rotating lane closures at Yonge St. at Grandview Ave. and Meadowview Ave. with closures moving from west to east across the road. Two lanes will remain open in each direction to support traffic flow.
- Signs and barriers will be present to advise drivers of lane closures in the area.

Parking Impacts

- Access to residences and businesses will be maintained.
- Street parking on Grandview Ave. during lane closures will be reduced.
- Signs and barriers will be present to advise drivers of any associated parking closures.

Pedestrian Impacts

- The sidewalk on the west side of Yonge St. north of Meadowview Ave. will be closed until April 17th. Pedestrians will be directed to cross at either Meadowview Ave or the signalized intersection at the Shops on Yonge to access the sidewalk on the east.
- Signs and barriers will be present to advise pedestrians of sidewalk closures in the area.

Other Information

- Dates are subject to change. In the case of a notable delay, community members will be provided with updates once they are available.

Questions

We have a dedicated community engagement team in place to work with residents and businesses throughout the Yonge North Subway Extension (YNSE) project. If you have any questions or concerns about this work, please contact us any time at YongeSubwayExt@metrolinx.com.

Newsletter updates

To stay up to date on Metrolinx projects happening in York Region, including YNSE, visit [Metrolinx.com/Subscribe](https://www.metrolinx.com/Subscribe) and subscribe to our York newsletter.

Still have questions? Ask us!

✉ Write to us at: YongeSubwayExt@metrolinx.com

☎ Call us at: 416-202-7000

📱 Find us on social media @[YongeSubwayExt](https://twitter.com/YongeSubwayExt)

🌐 Visit the website: www.metrolinx.com/YongeSubwayExt

Déplacement des services publics sur la rue Yonge et l'avenue Grandview - Phase 4

Calendrier : Du 28 mars au 31 mai 2024

Horaire : De 7 h à 17 h

Que se passe-t-il?

Pour appuyer le projet de prolongement vers le nord du métro Yonge, Rogers et d'Alectra effectuera des travaux de services publics sur l'avenue Grandview et la rue Yonge, de l'avenue Woodward jusqu'au nord de l'avenue Meadowview. Ces travaux, qui appuieront la construction de la future gare Clark, seront effectués par Black and MacDonald pour le compte de Rogers et d'Alectra.

À propos du prolongement vers le nord du métro Yonge

Le prolongement vers le nord du métro Yonge transformera les déplacements dans la région de York, à Toronto et au-delà en prolongeant le service de métro de la ligne 1 de la TTC vers le nord, de la gare Finch à Vaughan, Markham et Richmond Hill. Ce prolongement comprend cinq gares de métro confirmées sur un prolongement d'environ huit kilomètres.

MÉTHODOLOGIE

Alectra creusera une tranchée ouverte et installera un nouveau réseau de conduits électriques souterrains recouverts de béton, dans l'emprise municipale de la route. La zone excavée sera restaurée à la fin des travaux.

Rogers creusera dans l'emprise municipale du chemin. Ensuite, les équipes creuseront une tranchée ouverte pour appuyer les travaux de services publics.

À QUOI S'ATTENDRE - Du 28 mars au 31 mai 2024

Généralités

- Il n'y aura aucune interruption de vos services d'Alectra ou de Rogers.
- Les résidents à proximité des chantiers peuvent s'attendre à du bruit et des vibrations liés aux activités générales de construction.
- L'utilisation périodique d'un camion à vide hydraulique sera nécessaire, et les résidents à proximité peuvent s'attendre à des niveaux de bruit plus élevés pendant l'utilisation du camion.



Répercussions sur la circulation

- Il y aura des fermetures de voies par rotation sur l'avenue Grandview, la circulation étant réduite à un sens unique pendant certaines périodes.
- Il y aura une série de fermetures de voies par rotation sur la rue Yonge à l'intersection des avenues Grandview et Meadowview, les fermetures se déplaçant d'ouest en est sur la route. Deux voies resteront ouvertes dans chaque direction pour faciliter la circulation.
- Des panneaux et des barrières seront installés pour informer les automobilistes des fermetures de voies dans le secteur.

Répercussions sur le stationnement

- Les accès aux résidences et aux commerces seront maintenus.
- Le stationnement sur l'avenue Grandview sera réduit pendant les fermetures de voies.
- Des panneaux et des barrières seront installés pour informer les automobilistes des fermetures de stationnement dans le secteur.

Répercussions sur les piétons

- Le trottoir du côté ouest de la rue Yonge, au nord de l'avenue Meadowview, sera fermé jusqu'au 17 avril. Les piétons devront traverser l'avenue Meadowview ou l'intersection signalisée des Shops on Yonge pour accéder au trottoir du côté est.
- Des panneaux et des barrières seront installés pour informer les piétons des fermetures de trottoirs dans le secteur.

Autres renseignements

- Les dates peuvent changer. En cas de retard notable, les membres de la communauté recevront des mises à jour dès qu'elles seront disponibles.

Questions

Nous disposons d'une équipe dédiée à la mobilisation communautaire pour travailler avec les résidents et les entreprises tout au long du projet de prolongement vers le nord du métro Yonge (YNSE). Si vous avez des questions ou des inquiétudes concernant ce travail, n'hésitez pas à nous contacter à tout moment à l'adresse YongeSubwayExt@metrolinx.com.

Mises à jour du bulletin d'information

Pour rester au courant des projets de Metrolinx dans la région de York, y compris le projet YNSE, visitez Metrolinx.com/Subscribe et abonnez-vous à notre bulletin d'information de York.

Vous avez encore des questions? Demandez-nous!

✉ Écrivez-nous à l'adresse suivante : YongeSubwayExt@metrolinx.com

☎ Contactez-nous au : 416-202-7000

📺 Trouvez-nous sur les médias sociaux @YongeSubwayExt

🌐 Visitez le site Web : www.metrolinx.com/YongeSubwayExt